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Medborgarförslag gällande parkbänkar i 
Hammarby Sjöstad 

 

Svar på medborgarförslag 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
parkbänkar i Hammarby Sjöstad. I förslaget beskrivs att 
parkbänkarna i området har flera fel och brister. Bänkarna är 
skadade, slitna och nedsuttna. Mot bakgrund av beskrivningen ovan 
föreslås att parkbänkarna rustas upp genom att aluminiumgavlarna 
behålls men att sitt- och ryggbrädor byts ut. Om detta inte är möjligt 
föreslås att bänkarna successivt byts ut mot liknande bänkar som 
passar in i miljön. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att utveckla stadsmiljön i Hammarby Sjöstad. Förvaltningen 
instämmer i förslagsställarnas beskrivning att parkbänkarna i 
Hammarby Sjöstad, vars design är särskilt anpassade för stadsdelen, 
är i stort behov av underhåll. 
 
Förvaltningen har under de senaste åren arbetat med att få fram 
material för att kunna renovera de bänkar som är placerade på 
parkmark. Vad gäller den vanligast förkommande bänkmodellen 
”Hammarbysoffan” har förvaltningens servicegrupp börjat byta ut 
trasiga sitt- och ryggbrädor till brunimpregnerat furu för att likna 
originalet i så stor utsträckning som möjligt. Vad gäller 
bänkmodellen ”Zickla” har det sedan hösten 2022 varit möjligt att 
köpa reservdelar till denna modell.  
 
De bänkar, oavsett modell, som är i behov av underhåll kommer 
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löpande renoveras under kommande år till dess att hela 
parkbänksbeståndet setts över. 
 
På sikt, när även bänkarnas fundament och gavlar är i behov av 
utbyte, kan förvaltningen vara tvungen att byta ut ovannämnda 
bänkmodeller till annan modell som det finns säker tillgång av på 
marknaden och som passar in i den för Hammarby Sjöstads 
speciella karaktär. 

Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
parkbänkar i Hammarby Sjöstad. Stadsdelsnämnden beslutade vid 
nämndsammanträdet den 23 mars 2023 att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda medborgarförslaget. Medborgarförslaget bifogas 
som bilagorna 1 och 2 till tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 
I medborgarförslaget, som är författat av boende i stadsdelen, 
framhålls att man i Hammarby Sjöstad under många år kunnat 
konstatera att parkbänkarna i området har flera fel och brister. 
Bänkarna är skadade, slitna och nedsuttna och de flesta sitt- och 
ryggbrädor uppges dessutom vara belagda med gröna alger. I bilaga 
2 till medborgarförslaget ges exempel på hur parkbänkarna ser ut i 
stadsdelen.  
 
De parkbänkar som förslagsställarna beskriver finns bland annat 
längs med vattnet vid Hammarby sjö, i Sjöstadsparterren samt i 
Ekbacken.   
 
Mot bakgrund av beskrivningen ovan föreslås i medborgarförslaget 
att parkbänkarna, som en gång valts av dåvarande 
landskapsarkitekt, rustas upp genom att aluminiumgavlarna behålls 
men att sitt- och ryggbrädor byts ut. Om detta inte är möjligt 
föreslås att bänkarna successivt byts ut mot liknande bänkar som 
passar in i miljön.  
 
I medborgarförslaget anges vidare att om andra bänkmodeller väljs 
är det viktigt att dessa, likt nuvarande bänkar, är anpassade för 
bland annat äldre personer. Det är enligt förslagsställarna också av 
stor vikt att rätt träslag väljs, det vill säga att det är av god kvalitet 
och åldras vackert. Det är enligt förslagsställarna även viktigt att 
träslaget bättre står emot fukt och annan yttre påverkan än det 
träslag som använts för de bänkar som står på plats idag. 
 
I medborgarförslaget beskrivs i första hand den bänkmodell som är 
tillverkad av Norrahammars bruk. I förlaget anges även en annan 
bänkmodell, ”Zenit”, som enligt förslagsställarna också behöver ses 
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över.  
 
I medborgarförslaget framförs att förslagsställarna fått information 
om att både trafikkontoret och stadsdelsförvaltningen under våren 
2023 ska se över bänkarna. Förslagsställarna har önskat bidra till 
denna process genom att ta fram en inventering av de bänkar som är 
i behov av översyn. I stället för att genomföra denna inventering har 
förslagsställarna av staden ombetts anmäla de bänkar som är i 
behov av översyn i ”Tyck till-appen”. Detta förfaringssätt ser 
förslagsställarna som svårt att utföra då bänkarna står tätt, saknar 
numrering och att det saknas karta med bänkarnas placering.  
 
Avslutningsvis önskar förslagsställarna att detta medborgarförslag 
ska påskynda och bistå förvaltningens arbete med att förnya 
bänkbeståndet i Hammarby Sjöstad. Förslagsställarna önskar vidare 
att bänkarna i Sjöstaden snarast inventeras och skyndsamt lagas 
eller byts ut till hela, funktionella och snygga bänkar anpassade till 
Hammarby Sjöstad.  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöavdelningen inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 15 maj 2023. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att utveckla stadsmiljön i Hammarby Sjöstad. 
 
Förvaltningen instämmer i förslagsställarnas beskrivning att 
parkbänkarna i Hammarby Sjöstad är i stort behov av underhåll. En 
regelrätt inventering av de bänkar som finns på parkmark, som 
stadsdelsnämnden ansvarar för, har inte utförts men förvaltningens 
servicegrupp rapporterar löpande in de bänkar som är i behov av 
åtgärd. 
 
Inför exploateringen av Hammarby Sjöstad togs ett särskilt 
möbleringsprogram fram för de offentliga miljöerna i stadsdelen. 
Detta innebar att karaktäristiska och vackra parkmöbler togs fram 
vilket tillfört särskilda kvalitéer till området. Samtidigt har de 
specialtillverkade parkbänkarna inneburit utmaningar i takt med att 
renoveringsbehov uppstått. 
 
Förvaltningen har under de senaste åren arbetat med att få fram 
material för att kunna renovera de bänkar som är placerade på 
parkmark. Detta har varit en utmaning då aktuella modeller endast 
haft en tillverkare på marknaden. Utifrån denna situation har 
förvaltningen varit tvungen att hitta andra lösningar för att hantera 
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de slitna och trasiga bänkarna i Hammarby Sjöstad. 
 
De parkbänksmodeller som finns på parkmark inom Hammarby 
Sjöstad, heter ”Hammarbysoffan” och ”Zickla”. Den i förslaget 
nämnda modellen som anges heta ”Zenit” finns inte representerad i 
någon av parkerna inom stadsdelen. 
 
”Hammarbysoffan” är den vanligast förekommande bänksmodellen 
och har, vilket också anges i förslaget, tillverkats av Norrahammars 
bruk. Då det inte längre är möjligt att komma i kontakt med 
företaget har förvaltningen tillsammans med förvaltningens 
servicegrupp tagit fram en lösning för att kunna laga trasiga bänkar 
av denna modell. Trasiga sitt- och ryggbrädor i ek byts nu 
successivt ut till brunimpregnerat furu för att likna originalet i så 
stor utsträckning som möjligt. 
 
Utöver bänkarna på parkmark, som förvaltningen ansvarar för, har 
trafikkontoret motsvarande samarbete med servicegruppen kring 
renovering av denna bänkmodell som är placerade på gator och 
torg. 
 
Nedan visas en bild på renoverade bänkar av modell 
”Hammarbysoffan” som står placerade i Bröderna Hedlunds Park. 
 

 
Bilden visar renoverade bänkar av modell ”Hammarbysoffan” i Bröderna 
Hedlunds Park. (foto: Södermalms stadsdelsförvaltning). 
 
Längs med vissa strandpromenader, till exempel vid Sickla Udde, 
samt i Lumaparken finns parksoffan ”Zickla”. Modellen, som 
tillverkats av företaget Nola, har ett karaktäristiskt högt ryggstöd.  
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Eftersom det under en lång tid inte varit möjligt att få tag i 
reservdelar till denna bänkmodell och att det inte varit möjligt att 
montera dit egentillverkade sitt- och ryggbrädor (problem med 
infästning) har bänkar av denna modell tvingats tas bort när de 
blivit trasiga.  
 
Sedan hösten 2022 har det dock åter varit möjligt att köpa 
reservdelar till bänken varför renovering av dessa nu påbörjats. 
Hittills har de bänkar som finns placerade i Lumaparken reparerats. 
Nedan visas en bild på nyrenoverade bänkar av modell ”Zickla” 
som står placerade i Lumaparken.  
 

 
Bilden visar två nyrenoverade bänkar av modell ”Zickla” i Lumaparken. (foto: 
Södermalms stadsdelsförvaltning). 
 
De bänkar, oavsett modell, som är i behov av underhåll kommer 
löpande renoveras under kommande år till dess att hela 
parkbänksbeståndet setts över. 
 
För att parkbänkarna ska hålla under många år är virket till de nya 
sitt- och ryggstöden impregnerade. Bänkarnas trädetaljer oljas 
därefter in efter cirka 3-5 år då impregneringen släppt. Därefter sker 
inoljning efter behov. För att bänkarna ska behållas i bra skick ser 
också skötselentreprenören till att de hålls rena.  
 
På sikt, när även bänkarnas fundament och gavlar är i behov av 
utbyte, kan förvaltningen vara tvungen att byta ut ovannämnda 
bänkmodeller till annan modell som det finns säker tillgång av på 
marknaden. I ett sådant skede kommer förvaltningen försöka välja 
en bänkmodell som passar in i den för Hammarby Sjöstads speciella 
karaktär. De parkbänkar som väljs ska också uppfylla de krav på 
tillgänglighet som staden ställer.  
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Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Expedieras till 
Förslagslämnaren. 
 
Alexandra Wynn  Andreas Evestedt 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 

Bilagor 
1. Medborgarförslaget. 
2. Bilder på parkbänkar i behov av underhåll i Hammarby 

Sjöstad.
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